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Dit voorjaar neemt Kitty Jong of Tuur Elzinga het stokje van Han Busker over als 

voorzitter van de FNV. Alle bijna één miljoen FNV-leden kunnen vanaf 4 februari 

12 uur t/m 9 maart 11 uur hun stem uitbrengen op de kandidaat van hun keuze.

Waarom de FNV?
FNV MOOI is aangesloten bij de FNV. 
Maar waarom, wat is hiervan de meerwaarde 
voor FNV MOOI en zijn leden? Kitty: “De FNV 
behartigt de belangen van alle beroepen - 
dus ook die uit de uiterlijke verzorging - over 

Zij ontvangen hiervoor een gepersonali-
seerde stembrief per mail en per post. 
Op 10 maart 2021 wordt de uitslag van 
de verkiezing bekend gemaakt. 
De nieuwe FNV-voorzitter* wordt gekozen 
voor de periode 2021-2025. Ook jij mag 
stemmen als lid van FNV MOOI, omdat 
FNV MOOI lid is van de FNV! We stellen 
de twee kandidaten aan je voor.

De kandidaten
Kitty Jong en Tuur Elzinga zijn op dit 
moment beide vicevoorzitter van de FNV; 
Kitty sinds 2017 en Tuur sinds 2018. Kitty 
werkte voordat zij bij de FNV kwam aan 
de Vrije Universiteit in Amsterdam, onder 
meer als ambtelijk secretaris van de 
ondernemingsraad en ze was kaderlid bij 
de FNV. Ze werd als eerste kaderlid 
rechtstreeks in het bestuur gekozen en 
meldde zich daarvoor omdat ze meer 
invloed van de werkvloer wilde op het 
beleid van de FNV. Ze is o.m. verant-
woordelijk voor zorg, arbeidsomstandig-
heden, energiebeleid/duurzaamheid, 
diversiteit en sociale zekerheid. Tuur zat 
9 jaar lang in de Eerste Kamer voor de SP. 
Hij maakte de overstap naar het bestuur 
van de FNV omdat hij vanuit deze functie 
meer kan betekenen vóór mensen en 
tégen onrechtvaardigheid. Tuur staat 
bekend als onderhandelaar bij het 
Pensioenakkoord. Daarnaast heeft hij 
ook Internationale Zaken en Economie 
in zijn portefeuille. 

verplicht geworden. De RI&E dwingt 
werkgevers om samen met werknemers 
risico’s op de werkvloer in kaart te 
brengen. Dat komt de werknemers ten 
goede. Dit alles is mogelijk door de korte 
lijnen met het FNV MOOI-bestuur en 
voorzitter Marga Patijn.”

Tuur: “Een van mijn speerpunten is 
verhoging van het minimumuurloon naar 
14 euro en hogere uitkeringen. Voor mensen 
met een gemiddeld inkomen moeten de 
lasten omlaag. Hierdoor krijgen mensen 
meer geld te besteden. Dat zullen ze 
uitgeven bij de bakker om de hoek en bij 
de kapper. Dat is goed voor de bakker en 
de kapper, maar ook voor de economie. 
De laatste jaren was ik vooral bezig met het 
Pensioenakkoord waar mijn doorzettings-
vermogen me goed van pas kwam. Door dit 
akkoord kan ook het Kapperspensioenfonds 
sneller vermogen opbouwen. Dat is 
interessant voor de vele jongeren, maar ook 
voor uitzendkrachten en zzp’ers, want die 
laatste groep kan zich straks óók aansluiten 
en vanwege het collectief is dat goedkoper 
dan wanneer ze dat zelfstandig regelen via 
een verzekeraar. Er kunnen - naast de 
kappersbranche - ook afspraken gemaakt 
worden over deelname met de andere 
branches in de UV, bijvoorbeeld de 
schoonheidsverzorging en de nagel styling.” 

En voor zzp’ers?
Kitty: “Ik heb samen met collega Zakaria 
Boufangacha de bouwstenen aangedragen 
voor het steunpakket, zoals de NOW. 
Voor zzp’ers hebben we kunnen realiseren 
dat de financiële tegemoetkomingen uit het 
steunpakket in de vorm van een gift zijn 
i.p.v. een lening. Helaas heeft de overheid 
vervolgens SBI-codes aan de vergoedingen 

gehangen waardoor veel zzp’ers misgrijpen.
Onder andere door druk uit te oefenen 
willen wij samen met FNV MOOI dat iedere 
zzp’er die zijn deuren heeft moeten sluiten 
gebruik kan maken van het steunpakket.” 

Tuur: “zzp’ers hebben nu een zwakke 
onderhandelingspositie. Ze worden vaak 
door opdrachtgevers uit elkaar gespeeld en 
daardoor verdienen ze te weinig. Ik zet me 
ervoor in dat zelfstandig professionals meer 
collectief een vuist kunnen maken voor 
betere tarieven en wil dat ook ondersteunen 

vanuit de FNV. In sommige gevallen is 
sprake van schijnopdrachtgevers die 
zzp’ers uitbuiten. Dat moeten we keihard 
aanpakken en ervoor zorgen dat dit vaste 
banen worden. Nu in de coronatijd moeten 
ook zzp’ers gebruik kunnen maken van 
ondersteuning.”

Wat wil je als voorzitter gaan doen en 
waarom zouden FNV MOOI-leden op jou 
stemmen?
Kitty: “Ik wil een daadkrachtige, recht-
vaardige, strijdvaardige en zichtbare 
voorzitter zijn voor álle werkenden. 
Wij hebben als een van de weinige vak-
bonden in Europa minder vrouwelijke leden 
dan mannelijke, terwijl vrouwen vaak juist de 
vakbond kunnen gebruiken. Het wordt tijd 
dat er een vrouw op deze positie komt. 
Ik hoop een voorbeeld en inspiratie te zijn 
voor andere vrouwen en de drempel voor 
hen te verlagen om lid te worden. Ik wil dat 
ze trots zijn op hun lidmaatschap. 
We hebben meer diversiteit nodig, ook van 
leden met een migratieachtergrond. Het 
minimumloon moet omhoog; we moeten een 
groter aandeel van de welvaart opeisen. 
Het is belangrijk dat we gaan vernieuwen en 
verjongen, zodat we die jongeren tot 35 jaar 
niet alleen aanspreken, maar ook begrijpen 
wat er bij ze leeft. Dat vraagt wellicht om 
andere communicatiemiddelen en inhoudelijke
veranderingen. De balans tussen werkgevers 
en werknemers is uit evenwicht en moet 
nodig hersteld worden. Een stevige inhoude-
lijke agenda met oog voor vernieuwing.”

Tuur: “We moeten goed gaan kijken naar hoe 
we ons land hebben georganiseerd tijdens 
de coronacrisis en hoe dat in de toekomst bij 
een pandemie - en dat gaat volgens experts 
gebeuren - beter kan. We moeten de 
eco nomie weerbaarder maken en een 
collectief vangnet bij rampen klaar hebben 
liggen. Met het Pensioen akkoord heb ik laten 
zien dat ik veel kan realiseren, dat ik zowel 
een strateeg als een onderhandelaar als een 
mensen-mens ben. Ik luister, werk samen en 
kan de druk opvoeren waar nodig. 
En FNV MOOI weet mij te vinden.”

*  Let op: het gaat hier om de nieuwe 
voorzitter van de FNV, waar FNV MOOI 
lid van is. Het gaat niet om een nieuwe 
voorzitter van FNV MOOI. 

FNV voorzitters 

Wie wordt de nieuwe 
FNV-voorzitter?

“
“Een van mijn 
speerpunten is 

verhoging van het 
minimumuurloon 

naar 14 euro en 
hogere uitkeringen.”

“
“Veel werkgevers in 
de UV lijken het niet 
zo nauw te nemen en 
hebben strenge regels 

nodig in het belang 
van werknemers.”

sector overstijgende onderwerpen in politiek 
Den Haag. Dat betekent dat FNV MOOI zich 
bezighoudt met de beroepen, de cao afsluit 
en gespecialiseerd is in branche-aangelegen-
heden. De FNV daarentegen onderhandelt 
met bijvoorbeeld de overheid over zaken 
die voor meer branches gelden, zoals 
FNV MOOI, de AOW, sociale zekerheid en 
het wettelijk minimumloon (WML).” Tuur vult 
aan: “Samen sta je sterker; sommige zaken 
kun je beter centraal regelen, zodat je meer 
draagvlak hebt en meer druk uit kunt oefenen 
richting bijvoorbeeld de overheid. Daarnaast 
geeft dit de mogelijkheid om diensten en 
services goedkoper aan te bieden aan leden, 
omdat je als grote organisatie goedkoper 
kunt inkopen. Ook vergroot dit de solidariteit 
tussen de verschillende sectoren.”

Wat heb je in jouw rol voor de FNV 
o.a. gedaan voor werknemers in de 
uiterlijke verzorging?
Kitty: “Deze werkenden hebben lichamelijk 
zware beroepen, dus onderwerpen m.b.t. 
arbeidsomstandigheden maar ook sociale 
zekerheid en ontslagvergoeding zijn 
belangrijk. Veel werkgevers in de UV lijken 
het niet zo nauw te nemen en hebben 
strenge regels nodig in het belang van 
werknemers. Ook tijdens de coronacrisis 
was er veel afstemming tussen de FNV en 
FNV MOOI over een eenduidig beleid, zoals 
de coronaprotocollen voor de branches. 
Daarnaast is in de risico-inventarisatie en 
-evaluatie (RI&E) het coronaprotocol 
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